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19 maja 2021 r.
Komisja do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwowych obradująca pod prze-
wodnictwem posła Marka Suskiego (PiS), przewodniczącego Komisji, zrealizo-
wała następujący porządek obrad: 

– powołanie podkomisji stałych:
– do spraw nadzoru nad zarządzaniem mieniem państwowym,
– do spraw restrukturyzacji górnictwa,
– do spraw restrukturyzacji energetyki,
– do spraw elektromobilności,
– do spraw ropy naftowej i gazu ziemnego,

– do spraw odnawialnych źródeł energii i nadzoru nad inwestycjami w energetykę jądrową. 
W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Igor Amarowicz, Aleksandra Kacprzak, 
Ewa Kwiatkowska i Sylwia Łaska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Dzień dobry. Szanowni państwo, przepraszam, że troszkę to trwało. Będziemy zaczynać. 
Jeszcze chcieliśmy w konsensusie załatwić składy podkomisji. W związku z tym trzeba 
było jeszcze chwilkę porozmawiać.

Szanowni państwo otwieram posiedzenie Komisji Energii, Klimatu i Aktywów Pań-
stwowych. Informuję państwa… Nie jestem w stanie państwa przekrzyczeć, tak że bar-
dzo bym prosił o rozmowy szeptem, bo ta maseczka też przeszkadza. Nie jestem w stanie 
tak głośno mówić, jak normalnie. 

Informuję szanownych państwa, że posiedzenie Komisji zostało zwołane przez panią 
marszałek Sejmu na podstawie art. 198j ust. 2 regulaminu Sejmu i będzie prowadzone 
z wykorzystaniem środków komunikacji elektronicznej umożliwiających porozumiewa-
nie się na odległość. Jednocześnie informuję, że posłowie, członkowie Komisji obecni 
na sali głosują za pomocą urządzenia do głosowania przy pomocy legitymacji poselskiej. 
Wówczas prośba o nielogowanie się do systemu telekonferencyjnego z użyciem table-
tów. Linki zostały rozesłane już dzisiaj wszystkim posłom przez sekretariat Komisji. 
Informuję, że zgłoszenia do zabrania głosu w dyskusji należy wysłać pod adres email: 
<kesk@sejm.gov.pl> lub przez czat w aplikacji po zalogowaniu się do pokoju wideokon-
ferencyjnego. 

Szanowni Państwo, przystępujemy do stwierdzenia kworum. Prośba o wyświetlenie 
guziczków i naciśnięcie jakiegokolwiek guzika w celu potwierdzenia obecności, w tym 
wypadku nie ma znaczenia, jaki guziczek państwo wybiorą. Za chwilkę pewnie spłyną 
wyniki głosowania. 

Nie mamy na dzisiejszym posiedzeniu gości, więc witam państwa posłów i naszych 
pracowników sekretariatu i pracowników Sejmu. 

Dzisiaj, szanowni państwo, za chwilę, jak będę miał już informację, że… 27 oddanych 
głosów. Dziękuję bardzo. Możemy zamknąć sprawdzenie kworum i wyświetlić wyniki. 
W związku z tym będziemy mogli obradować prawomocnie. 20 osób potwierdziło obec-
ność. Dziękuję państwu. Mamy kworum. 

Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje powołanie podkomisji stałych: do spraw 
nadzoru nad zarządzaniem mieniem państwowym, do spraw restrukturyzacji górnictwa, 
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do spraw restrukturyzacji energetyki, do spraw elektromobilności, do spraw ropy i gazu 
ziemnego, czyli paliw płynnych, do spraw odnawialnych źródeł energii i nadzoru nad 
inwestycjami w energetykę jądrową. Czy są uwagi do porządku dziennego? Nie widzę. 
Informuję, że Prezydium Sejmu na posiedzeniu w dniu 4 maja wyraziło zgodę na powo-
łanie 6 podkomisji stałych. Tym samym prezydium przychyliło się do naszej prośby. 

Przystępujemy do powołania podkomisji stałej do spraw nadzoru nad zarządzaniem 
mieniem państwowym. Szanowni Państwo, ja tutaj mam już zgłoszenie od kandydatów 
do tej podkomisji – to jest pani Ewa Malik, pan poseł Neumann, pani poseł Janowska, 
pan Jan Warzecha i pan poseł Bartoszewski. Tak jak mówiłem – uzgadnialiśmy to z klu-
bami. Dla porządku zapytam, czy ktoś nie wyraża zgody na bycie w tych podkomisjach? 
Nie widzę. Czy są zastrzeżenia do tych kandydatur? Nie ma. Zatem przystępujemy 
do podjęcia uchwały. 

Kto z państwa posłów jest za przyjęciem wniosku o powołanie podkomisji stałej 
do spraw nadzoru nad zarządzeniem mieniem państwowym w zaproponowanym skła-
dzie? Proszę o głosowanie. Kto jest za? 

Pozostałe podkomisje też są uzgodnione. Praktycznie wszyscy parlamentarzyści – no 
może prawie wszyscy – są w podkomisjach. 

Kolejną będę przedstawiał. Ale mogę przeczytać, jeśli państwo sobie życzą, wszystkich 
hurtem, a później po kolei będziemy głosować, żeby nie było podejrzeń, że coś jest nie 
tak, jak uzgodniono. 

Mamy już wynik? Poproszę. Dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie i poproszę 
o wyświetlenie. 

Głosowało 31 posłów. 31 za. Stwierdzam, że podjęliśmy uchwałę o powołaniu podko-
misji do spraw nadzoru nad zarządzaniem mieniem państwowym. 

Zgodnie z życzeniem przeczytam pozostałe składy podkomisji. Restrukturyzacja gór-
nictwa – pan Stanisław Żuk, pan Grzegorz Matusiak, pan Rafał Bochenek, pani Beata 
Mateusiak-Pielucha i pan poseł Gadowski. 

Restrukturyzacja energetyki – pan Krzysztof Tchórzewski, pan poseł Nowak... Chyba 
tak. Tu jeszcze były ostatnie uzgodnienia... Pan poseł Nowak, pani Ewa Kozanecka, pan 
Krzysztof Kozik i pani Maciejewska – to jest Lewica... Restrukturyzacja energetyki… 
Tutaj była prośba największego klubu, Platformy, żeby był tam ktoś od nich. Ewentual-
nie, jeżeli by pani chciała być, to na przykład elektromobilność albo paliwa ciekłe? Jakoś 
mogliby... No właśnie. Chyba że ktoś z państwa – pani Lenartowicz albo pan Kasprzak 
– oddaliby to miejsce. Może pan poseł Kasprzak zechciałby być w paliwach ciekłych czy 
w elektromobilności? Też nie bardzo? No właśnie… Bardzo popularna komisja…

Poseł Piotr Król (PiS):
Panie przewodniczący, przepraszam. Czy moglibyśmy po prostu podjąć decyzję o powo-
łaniu podkomisji, a potem już te indywidualne decyzje to jakby...

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
One się wiążą z tym, że jeżeli ktoś nie jest powołany w składzie podkomisji, to później 
w niej nie jest.

Poseł Piotr Król (PiS):
Jakbyśmy powołali podkomisje jako takie, to potem chyba można dokonywać ruchów 
między nimi.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Może zróbmy tak – ponieważ jest jedna lub dwie osoby, które ewentualnie później mogli-
byśmy jeszcze jakoś zmienić, to może powołajmy w tych składach. Nie da się wszystkim 
dogodzić. O tym jestem przekonany. A później jeszcze ewentualnie... No ja wiem, ale 
Krzysztof…

Dobrze. Szanowni Państwo, trwają konsultacje, więc jeszcze chwilkę poczekamy.
Myślę, że udało się już jeden problem rozwiązać. Przedstawię kolejne składy podko-

misji. Restrukturyzacja górnictwa – pan poseł Stanisław Żuk, pan Grzegorz Matusiak, 
Rafał Bochenek, pani Beata Mateusiak-Pielucha i pan poseł Gadowski. 
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Restrukturyzacja energetyki – Krzysztof Tchórzewski, pan poseł Nowak, pani poseł 
Ewa Kozanecka, pan poseł Krzysztof Kozik i pani Iwona Arent. Tu byłaby zmiana… 

Elektromobilność – Dariusz Wieczorek, Wiesław Krajewski, Piotr Król, Marek Suski, 
Paweł Poncyljusz. 

Paliwa ciekłe – Wojciech Zubowski, pani poseł Nykiel, pani Małgorzata Wassermann, 
pan Marek Suski, pan poseł Tomczak. 

OZE i nadzór nad inwestycjami w energetykę jądrową – pan Witold Czarnecki, Robert 
Telus, pani Maciejewska, pani Lenartowicz i pan Kasprzak.

Mogę tylko powiedzieć kolegom z klubu PiS – jeżeli ktoś by chciał być dodatkowo 
w podkomisjach elektromobilności bądź w paliwach ciekłych, to ja chętnie odstąpię 
miejsce. Bo ja się wypisałem w dwóch, ale nie dlatego, że jestem taki zachłanny, tylko 
że z parytetu wynika dla nas miejsce. Chętnie odstąpię, jeżeli ktoś z klubu PiS jeszcze 
chciałby. Jak nie, to będę musiał. 

Dobra. To wszystkie są znane. Mam nadzieję, że już jakoś z trudem, bo nie wszyscy 
są do końca usatysfakcjonowani… Ale się inaczej nie da. 

W takim razie przystępujemy do powołania podkomisji stałej do spraw restruktury-
zacji górnictwa. Pan Stanisław Żuk, pan Grzegorz Matusiak… Tak?

Poseł Wojciech Zubowski (PiS):
Jeżeli to miejsce w elektromobilności jest wolne, panie przewodniczący, to prosiłbym, 
jeżeli to nie jest kłopot, o ewentualne dopisanie mnie.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Byłbyś wtedy w dwóch.

Poseł Wojciech Zubowski (PiS):
Prawda.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Dobrze. Elektromobilność… OK.

Jeszcze raz od początku – pan Stanisław Żuk, Grzegorz Matusiak, Rafał Bochenek, 
Beata Mateusiak-Pielucha i pan poseł Gadowski. Mam nadzieję… Po tych zmianach nie 
ma może do końca satysfakcji, ale się zgadzamy. Przystępujemy do powołania. Proszę 
o głosowanie. Kto jest za, proszę o podniesienie ręki? Dziękuję bardzo. Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? Czekamy na wynik głosowania. 

Proszę o ogłoszenie wyników. 32 głosy za. Jednogłośnie. Powołaliśmy podkomisję 
do spraw restrukturyzacji górnictwa. 

Kolejna podkomisja – do spraw restrukturyzacja energetyki. Krzysztof Tchórzewski, 
pan poseł Nowak, pani Ewa Kozanecka, pan Krzysztof Kozik i pani Iwona Arent. Czy 
jest sprzeciw? Nie widzę. Głosujemy w takim razie. Kto jest za? Dziękuję. Kto jest prze-
ciw? Kto się wstrzymał? 

Musicie podziękować pani poseł Arent, bo szlachetnie postąpiła, ustępując swojego 
miejsca.

Dziękuję bardzo. 32 głosy za. Powołaliśmy podkomisję do spraw restrukturyzacji 
energetyki. 

Kolejna podkomisja – do spraw elektromobilności. Przeczytam skład – pan Dariusz 
Wieczorek, Wiesław Krajewski, Piotr Król, pan poseł Zubowski, pan poseł Poncyljusz. 
Czy są uwagi do składu? Nie ma. Zatem głosujemy. Proszę o wyświetlenie guziczków. 
I głosujemy. Kto jest za powołaniem?

Proszę o podanie wyników. Dziękuję bardzo. 30 osób za, czyli jednogłośnie, w sprawie 
powołania podkomisji do spraw elektromobilności. 

Kolejna podkomisja. W skrócie nazwać ją można podkomisją zajmującą się paliwami 
ciekłymi. Skład – pan poseł Wojciech Zubowski, pani poseł Nykiel, pani Małgorzata 
Wassermann, Marek Suski i pan poseł Tomczak. Czy są zastrzeżenia do składu? Nie ma. 
Zatem głosujemy. Proszę o wyświetlenie guziczków. Kto jest za? Dziękuję bardzo. Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Bardzo proszę o podanie. Mamy wynik. 31 posłów za. Powołaliśmy podkomisję 
do spraw paliw ciekłych. 



6                    r.k.

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji do sPraw energii, Klimatu i aktywów Państwowych (nr 42)

Szósta podkomisja – źródła odnawialne i energetyka jądrowa. Proponowany skład 
– Witold Czarnecki, Robert Telus, pani Maciejewska, pani Lenartowicz i pan poseł 
Kasprzak. Czy są uwagi do składu? Nie widzę. Zatem głosujemy. Kto jest za? Dziękuję. 
Jeszcze chwilkę poczekamy.

Zamykamy głosowanie. Proszę o wyświetlenie wyników. 
Szanowni państwo, wyczerpaliśmy porządek obrad. Natomiast jest kwestia ukonsty-

tuowania się podkomisji. Z reguły to było tak, że można to było robić zaraz bezpośrednio 
po posiedzeniu Komisji. Kiedyś tak było, ale teraz sekretariat mówi, że to technicznie 
chyba niewykonalne. No właśnie… Zgoda pani marszałek musi być na przewodniczą-
cych. Czyli tego nie jesteśmy w stanie dzisiaj zrobić. No to nic… Jak pani marszałek 
wyrazi zgodę, to zwołamy. Tak zmieniliśmy niestety regulamin. 

30 osób głosowało za, czyli jednogłośnie powołaliśmy podkomisję do spraw OZE 
i energetyki jądrowej. 

Szanowni państwo, na tym w zasadzie wyczerpaliśmy porządek, ale zanim zamknę 
posiedzenie, przedstawię państwu propozycje, które prześlę do pani marszałek. To jest 
tak. Aktywa – Ewa Malik i jako wiceprzewodniczący pan poseł Neumann. Restruktu-
ryzacja górnictwa – pan Stanisław Żuk przewodniczący, pan Grzegorz Matusiak wice-
przewodniczący. Energetyka – pan Krzysztof Tchórzewski, pan poseł Nowak jako wice-
przewodniczący. Elektromobilność – Dariusz Wieczorek i jako wiceprzewodniczący pan 
Wiesław Krajewski. Paliwa ciekłe – pan poseł Wojciech Zubowski i pani poseł Nykiel. 
OZE i jądrowa – Witold Czarnecki i jako wiceprzewodniczący Robert Telus. Takie pro-
pozycje prześlę do pani marszałek. Oczywiście będę miał prośbę, żeby państwo podczas 
konstytuowania wybrali prezydia podkomisji w zaproponowanych składach. To tyle. 
Dziękuję bardzo.

Zamykam posiedzenie Komisji. I do zobaczenia zapewne za tydzień. Dziękuję bardzo.


